
Protokół Nr 5/11 
z odbytego posiedzenia Komisji Oświaty… 

 w dniu 21 marca 2011r. godz.14.00 
 
 
Obecni :                                                                                  Nieobecny usprawiedliwiony: 
 

1.Wodara Agnieszka                                                            1.Jarosik Przemysław 
2.Siejkowski Józef 
3.Przybyl Tomasz 
4.Konieczna Renata 
5.Utracki Damian 
 
                                                     
Przewodnicząca Komisji Oświaty… Pani Agnieszka Wodara  serdecznie powitała wszystkich 
obecnych  
na posiedzeniu komisji,  następnie poinformowała, że na dzisiejszym spotkaniu nie pojawili 
się zaproszeni goście Pan Uwe Graefe, Pan Kamil Michniewicz oraz Pan Marek Kamiński  z 
powodu spotkania w Związku Piłkarskim. Nieobecność usprawiedliwiona.  
W związku z powyższym Przewodnicząca komisji poprosiła Panią Aleksandrę Zielińską  
o zreferowanie i omówienie spraw związanych z funkcjonowaniem Miejskiego Klubu 
Sportowego Steinpol Ilanka Rzepin na tyle, na ile jest to możliwe. 
 
Pani Aleksandra Zielińska poinformowała, że przygotowała wyciąg ze sprawozdań, które 
kluby sportowe składają, rozliczając udzieloną dotację (wyciąg stanowi załącznik nr 1 
niniejszego protokołu).  
MKS Steinpol Ilanka Rzepin 
Z sekcji piłki nożnej w opisie zadania przedstawiono, iż z pieniędzy przeznaczonych dla 
klubu: 
- zorganizowano szkolenia zawodników zgodnie z grafikiem treningów,  
-zorganizowano i zabezpieczono zaplecze treningowe niezbędne do rozgrywania rozgrywek 
w każdej grupie   
  wiekowej, 
-utrzymano boiska o nawierzchni trawiastej w stanie pozwalającym na otrzymanie 
kwalifikacji do rozgrywek  
  w poszczególnych grupach wiekowych,  
-zabezpieczono przejazdy na mecze wyjazdowe, 
-zabezpieczono niezbędny sprzęt do rozgrywania meczy, 
-przygotowano pomieszczenia dla sędziów podczas meczy na własnym boisku, 
-zabezpieczono ochronę porządku publicznego, 
-zapewniono opiekę medyczną podczas rozgrywek, 
-po każdym meczu porządkowano stadiony oraz zabezpieczono  sprzęt użyty w trakcie 
meczu, 
-na każdy mecz przygotowano dla zawodników napoje chłodzące oraz posiłki po meczach 
wyjazdowych, 
-po każdym meczu na boisku własnym wypłacano delegację sędziowskie. 
Następnie p. Zielińska przedstawiła dane liczbowe w skali działania. 
W całym okresie prowadzono systematyczne szkolenie zgodnie z grafikiem szkoleniowym w 
pięciu grupach wiekowych. 
Ze względu na małą frekwencję na treningach i meczach w grupie wiekowej junior młodszy 
Zarząd Klubu podjął decyzję o wycofaniu z rozgrywek 2010/2011 powyższej grupy. W 



miejsce wycofanej drużyny październiku ubiegłego roku utworzono drużynę Żaczków ( 
dzieci w wieku 5-8 lat), na której treningi  uczęszcza co tydzień ok.30 dzieci. 
Poinformowała, iż Steinpol Ilanka na piłkę nożną otrzymała 109 tys. zł. 
MKS Steinpol Ilanka otrzymuje dotację na ,,Prowadzenie szkolenia i rozgrywek w 
podnoszeniu ciężarów  
w Gm. Rzepin” 
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Pieniądze wykorzystano na: 
-organizacja szkolenia zawodników, 
-zabezpieczenie zaplecza treningowego, 
-zabezpieczono przejazdy na turnieje wyjazdowe, 
-przygotowanie zawodników do rozpoczęcia turniejów, 
 -zabezpieczono napoje oraz posiłki w trakcie turniejów wyjazdowych., 
 -zabezpieczenie sprzętu oraz oprawy zawodników. 
-delegacje. 
Poinformowała że w szkoleniu uczestniczyło siedmiu zawodników. Prowadzenie szkolenia 
odbyło się w jednej grupie szkoleniowej podczas  pięciu, dwugodzinnych treningów w 
tygodniu, zgodnie z indywidualnym szkoleniem każdego z zawodników. 
Rozliczono dotację za zeszły rok w kwocie 4 tys. zł 
Następnie przedstawiła źródła finansowania poszczególnych klubów w 2010roku(załącznik nr 
2 niniejszego protokołu). 
 
Radny Andrzej Pych zadał pytanie, w której lidze jest  Steinpol Ilanka Rzepin? 
 
P. Zielińska poinformowała, że pierwszy zespól jest w trzeciej lidze, drugi zespól jest w klasie 
A.  
 
Następnie zapytał, czy gmina może dotować sport kwalifikowany? 
 
P. Zielińska wyjaśniła że obecnie nie istnieje pojęcie sport kwalifikowany.  Z ustawa z 2010r  
sportem są określane wszelkie formy aktywności fizycznej, które przez uczestnictwo doraźne 
lub zorganizowanie wpływają na wypracowanie lub poprawienie kondycji fizycznej i 
psychicznej, rozwój stosunków społecznych  lub osiągnięcie wyników sportowych na 
wszelkich poziomach.  
Gmina udziela dotacji na podstawie uchwały. W zeszłym roku dotacja była udzielona na 
podstawie uchwały Rady Miejskiej o finansowaniu sportu kwalifikowanego.  
Na przyszłą sesję została przygotowana uchwała o finansowaniu sportu i na podstawie tej 
uchwały ogłaszane będą konkursy otwarte, na które zainteresowane kluby sportowe składają 
swoje oferty i komisja konkursowa powołana zarządzeniem przez Burmistrza ocenia oferty i 
przyznaje dofinansowanie. 
 
Radny Pych zapytał, jakie koszty ponosimy jako gmina, czy tak jak było kiedyś w umowie 
czy ona już nie obowiązuje? 
 
P. Dziemidowicz poinformowała, że w całym budżecie zapisana jest jedna kwota, a co dalej 
to wynika z umów zawieranych z poszczególnymi klubami po rozstrzygnięciu konkursu. 
 



Radny Pych powiedział, że w tamtym roku była podpisywana umowa strategiczna ze 
sponsorem, chodzi o Steinpol. Zapytał, czy ta umowa nadal obowiązuje, że w połowie 
finansuje  gmina, ai połowę sponsor strategiczny? 
 
P. Zielińska poinformowała, że tak jak wynika z zestawienia gmina 8% ,a Steinpol 92%.  
 
Radny Pych zapytał, czy jest jakaś kwota w budżecie samorządu, do której możemy 
dofinansować sport? 
 
P. Zielińska powiedziała, że w budżecie mamy 220tys.zł. 
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Przewodnicząca komisji poinformowała, że w środę 23.03.2011r w Miejskim Domu Kultury 
odbędzie się spotkanie, przedstawione zostanie szczegółowe sprawozdanie w powyższym 
temacie. Dodała, że sprawozdanie przekaże  na najbliższym spotkaniu członkom komisji. 
 
Ad.2. 
Opiniowanie projektów uchwał. 
 
Uchwała 5.1. 
W sprawie zmiany  uchwały budżetowej. 
 
Skarbnik gminy, Pani Helena Dziemidowicz poinformowała, że w §1 i §2 zmniejsza się 
dochody i wydatki  
o kwotę 340.395,84 zł. 
Poinformował, że wszystko dokładnie rozpisane jest w uzasadnieniu uchwały. 
 
Radny Pych, stwierdził, iż w uchwale jest zapis o przekazaniu kwoty w wys. 10 tys. zł. dla 
policji na nagrody. 
Natomiast we wcześniejszych rozmowach z komendantem zostało ustalone, że pieniądze 
zostaną przekazane, dla policjantów pełniących dodatkowe służby. Temat został 
przedstawiony na komisji budżetu. 
Obawia się że pieniądze nie zostaną przekazane na inny cel. 
 
P.Dziemidowicz poinformowała, że jest zapis ,,za dodatkowe służby’’. Dodała, że została już 
poinformowana przez komendanta o celu przeznaczenia pieniędzy i jest już opracowane 
wstępne porozumienie. 
 
Następnie radny Pych zapytał o podpunkt c. uzasadnienia uchwały, odnośnie wiejskiego 
Domu Kultury  
w Lubiechni Wielkiej. 
 
P. Zielińska poinformowała, że te pieniądze przeznaczone są na przygotowanie projektu oraz 
na kosztorys.  
Na  projekt składany będzie wniosek o dofinansowanie i aby złożyć taki wniosek potrzebna 
jest dokumentacja plus kosztorysy. 
W projekcie jest jedno stanowisko garażowe, pomieszczenia służące jako świetlica. 
 



Radny Pych stwierdził, że w Lubiechni jest dom kultury. 
 
Burmistrz Skwarek poinformował, że aby pozyskać środki zewnętrzne wniosek złożony musi 
być na budowę świetlicy. 
 
Radny Przybył zapytał, czy na remont  drogi w Kowalowie można pozyskać środki, zamiast 
na dom kultury? 
Ponieważ pieniędzy nie było, a się okazuje że jednak się znajdą. 
 
Burmistrz Swarek powiedział, że z tego co się orientuje temat nie jest nowy, były już 
prowadzone rozmowy  
w tej sprawie, pieniądze są przeznaczone na zakończenie projektu technicznego, który był 
wcześniej przygotowywany. 
 
Przewodnicząca komisji poprosiła o wyjaśnienie punktu 1c z uzasadnienia uchwały. 
 
P. Dziemidowicz poinformowała, że chodzi ogólnie o działki itd. 
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Radny Utracki poprosił o wyjaśnienie  punktu 2 b uzasadnienia uchwały.  
Jest opracowanie dokumentacji wraz z kosztorysem na uregulowanie stosunków wodnych we 
wsi Gając o 8 tys. zł. a na poprzedniej sesji było podane w wydatkach majątkowych-  budowa 
sieci kanalizacyjnej, wodociągowej we wsi Gajec – 82 tys.zł. Zapytał z czego to wynika, czy 
jest to dodatkowy kosztorys? 
 
Burmistrz Skwarek odpowiedział, że jest to całkiem inny projekt, poprzednie to było 
doprowadzenie kanalizacji do wsi Gajec, natomiast to są sprawy związane z melioracją. 
 
Radny Utracki zapytał na jakiej podstawie wybierana jest firma bądź osoba sporządzająca 
dokumentację? 
Burmistrz Skwarek poinformował, że w takim przypadku rozpatrywanych jest kilka ofert. 
 
Komisja zapoznała się z ww. projektem uchwały. 
 
Uchwała 5.2. 
W sprawie  nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w roku 
budżetowym 2012. 
 
P. Dziemidowicz poinformował, że ustawa o funduszu sołeckim wprowadziła możliwość 
stworzenia takiego funduszu poprzez wyodrębnienie w budżecie gminy środków 
przeznaczonych na realizację przedsięwzięć wnioskowanych przez sołectwa zgodnie z art.1 
ust.1 ustawy. W  terminie do 31 marca poprzedzającego rok budżetowy rada podejmuje 
uchwałę, w której wyraża lub nie wyraża zgody na wyodrębnienie w następnym roku  
funduszu sołeckiego. W budżecie gminy Rzepin nie jest wyodrębniony fundusz sołecki 
ponieważ  
w sołectwach są realizowane zadania wpisane w budżecie. 
 



Radny Siejkowski, poinformował że w obecnym przypadku jest możliwość korekty 
powierzonych pieniędzy,  
w funduszu sołeckim jest tylko i wyłącznie na zaplanowane zadania, nie można z żadnej puli 
danej kwoty przenieś. 
 
Radny Przybył zapytał, w jaki sposób określa się fundusz sołecki? 
 
Pani Skarbnik poinformowała, że bierze się to z zapisu 23% przypisu podatku rolnego za rok 
poprzedni. 
 
Komisja zapoznała się z ww. projektem uchwały. 
 
Uchwała 5.3. 
W sprawie programu współpracy Gminy Rzepin z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24.04.2003r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2011. 
 
Pani Aleksandra Zielińska poinformowała, że współpraca z organizacjami pozarządowymi 
jest jednym  
z zadań zleconych i własnych , które nakłada na gminę ustawa o samorządzie gminnym.  
Szczegółowo sferę współpracy organów administracji publicznej z organizacjami 
pozarządowymi określa ustawa o działalności pożytku publicznego wolontariacie. W art.5a 
ust.1 powyższej ustawy zapisany jest obowiązek tworzenia rocznych programów współpracy 
gminy z organizacjami pozarządowymi. 
Dodała, że przedłożony projekt uchwały jest wypełnieniem tego ustawowego obowiązku, 
zawarte są priorytetowe płaszczyzny współpracy gminy z organizacjami pozarządowymi, 
oraz wszelkie procedury, które nakłada na gminę ustawa. 
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Radny Siejkowski poinformował, że zwróciła się do gminy sekcja rolkowców z Kowalowa o 
środki finansowe potrzebne do zatwierdzenia i zrealizowania programu europejskiego, chodzi 
o to że oni by pozyskać dotację muszą mieć jakąś wpłatę. 
 
P. Zielińska poinformowała, że projekt kolejnej uchwały dotyczy sportu. Natomiast program 
współpracy  
 organizacjami ma szersze znaczenie i większą strefę oddziaływania. 
Jeżeli chodzi o rolkowców p. Zielińska poinformowała, że temat jest jej znany. Niemieckie 
stowarzyszenie złożyło do Euroregionu po stronie niemieckiej wniosek na prowadzenie zajęć 
rolkowych. Gmina Rzepin miała się zaangażować finansowo, przekazano z niewiadomych 
względów stronie niemieckiej informację, że gmina może uczestniczyć finansowo w 
projekcie. Zgodnie z wytycznymi gmina nie może przekazać pieniędzy dla niemieckiego 
stowarzyszenia.  
Gmina może opłacić faktury wystawione na gminę, nie można opłacić faktur wystawionych 
na niemieckie stowarzyszenie. Dodała również, że nie możemy przekazać pieniędzy na 
podstawie uchwały czy  umowy ponieważ jest to transfer środków zagranicę.  
Powinno się to odbyć tak, że niemieckie stowarzyszenie składa wniosek do niemieckiego 
Euroregionu na swoją część, a my do polskiego Euroregionu powinniśmy złożyć projekt 
lustrzany na kwotę jaką ewentualnie moglibyśmy zabezpieczyć. 



Sekcja działająca na naszym terenie mogłaby wystąpić o dotację do Burmistrza. 
 
Komisja zapoznała się z ww. projektem uchwały. 
 
Uchwała 5.4. 
W sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu przez Gminę 
Rzepin. 
 
Projekt opracowany jest na podstawie nowej ustawy o sporcie. Do tej pory gmina posiadała 
taką uchwałę, która upoważniała do udzielenia dotacji klubom sportowym, jednakże po 
zmianie ustawy konieczne jest uchwalenie nowej uchwały. Daje ona możliwość dalszego 
wspierania klubów sportowych oraz ich działalności na terenie gminy. 
 
Radny Utracki zapytał, czy jest możliwość na podstawie tej uchwały- ujęcie fundacji, 
organizacji czy stowarzyszeń itd. 
 
P. Zielińska poinformował, że wracając do poprzedniej uchwały tam w programie współpracy 
z organizacjami pozarządowymi celowo jest niewykreślony sport by pozostałe organizacje 
miały możliwość otrzymania dotacji z gminy Rzepin. Dla klubów sporządzona jest odrębna 
uchwała. 
Dodała, że ta uchwała pisana jest w oparciu o ustawę o sporcie i w ustawie w art.3.1 
powiedziane jest, że działalność sportowa prowadzona jest w szczególności w formie klubu 
sportowego działającego jako osoba prawna. 
 
Przewodnicząca komisji zapytała, czy nie wyklucza to innych form? 
 
P.Zielińska odpowiedziała, że na podstawie tej uchwały nie. 
 
Komisja zapoznała się z ww. projektem uchwały. 
 
Uchwała 5.5. 
W sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 
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Głos zabrała Pani Małgorzata  Kaliciak, poinformowała że  w § 1 punkt 2d, w uchwale na 
stawki, na podatek od nieruchomości na 2011 zaszła potrzeba wprowadzenia zmiany zapisu.  
Dot. to budynków zajętych na prowadzenie działalności gospodarczych w zakresie udzielania 
świadczeń zdrowotnych od 1m² powierzchni użytkowej, zmiana w ustawie polega na zmianie 
treści zapisu.  
Stawka nie ulega zmianie. 
 
Komisja zapoznała się z ww. projektem uchwały. 
 
Uchwała 5.6. 
W sprawie określenia wzorów formularzy dla podatku od nieruchomości rolnego i 
leśnego. 
 
Pani Kaliciak poinformowała, że uchwała ma związek z poprzednią uchwałą.  



Zmiana zapisu powoduje, że zapis w drukach uległ zmianie. Stąd zmiana formularzy. 
 
Komisja zapoznała się z ww. projektem uchwały. 
 
Uchwała 5.7. 
W sprawie użyczenia budynku Miejskiego Domu Kultury w Rzepinie. 
 
Pani Krystyna Janicka poinformowała, że w wyniku uchwały podjętej przez Radę Miejską 
Burmistrz może wynająć lub użyczyć  lokal dla takiej instytucji jaką jest Dom Kultury na 
okres trzech lat, ponieważ ten czas minął w związku z tym jest konieczność podjęcia 
uchwały.  
 
Radny Przybył zapytał, dlaczego jest na okres 10 lat, nie wystarczy na 3 lata jak poprzednio? 
 
P.Janicka odpowiedziała że przynajmniej na taki okres czasu Dom Kultury przewiduje swoją 
działalność, a być może i dłużej.  
Dodała, że okres czasu może być skrócony, ale okres 10 lat jest wystarczający. 
 
Radny Pych zapytał, czy my musimy użyczać? 
 
P. Dziemidowicz poinformowała, że obiekt został wybudowany przy udziale środków z 
budżetu Unii Europejskiej i przez okres 5 lat  stanowi to własność gminy. 
 
Komisja zapoznała się z ww. projektem uchwały. 
 
Uchwała 5.8. 
W sprawie zmiany uchwały Nr IV/27/2011 RM w sprawie zwołania zebrań wiejskich dla 
przeprowadzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich. 
 
Pani Mariola Szewczyńska poinformowała, że w związku z zaistnieniem kolizji terminów 
zebrań wiejskich  
z terminami szkoleń Burmistrza Rzepina zachodzi konieczność zmiany terminów niektórych 
zebrań wiejskich. 
 
Komisja zapoznała się z ww. projektem uchwały. 
 
Uchwała 5.9. 
W sprawie trybu i sposobu powołania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania w Gminie 
Rzepin. 
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Burmistrz Skwarek poinformował, że znowelizowana ustawa o przeciwdziałaniu przemocy w 
rodzinie nakłada na gminę obowiązek powołania zespołu interdyscyplinarnego zajmującego 
się realizacją gminnych zadań walki z przemocą. Uchwała określa tryb powoływania i 
odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz warunki jego funkcjonowania. 
 
Komisja zapoznała się z ww. projektem uchwały. 
 
Ad.3 



Sprawy bieżące. 
 
Radny Utracki korzystając z obecności na komisji Dyrektora ZEAS Pana Stefana Krawczyka 
zwrócił się do niego z pytaniami.  
Z tego co słyszał ZEAS szykował się do projektu wprowadzenia elektronicznego dziennika, w 
jakim stopniu  
są poczynione działania? 
Zapytał o wytyczne decydujące o przyjmowaniu dzieci do szkoły, czy są one gdzieś jasno  
określone? 
 
Pan Krawczyk poinformował, że jeżeli chodzi o elektroniczny dziennik, to ponad rok czasu 
temu wspólnie  
z p.Zielińską był składany projekt dot. pozyskania środków pod działania 912, chodzi o 
pieniądze związane  
z tak zwanym wykluczeniem informatycznym mieszkańców danej Gminy. Dodał, że można 
pozyskać dość duże pieniądze  na ten cel. Projekt przewidywał kwotę ok. 1 mln. zł Związek z 
dziennikiem elektronicznym jest taki iż, chciano powiązać dwie rzeczy: rozbudowę sieci 
informatycznej w szkołach z możliwością zamiany dzienników papierowych na 
elektroniczne.  
Nadmienił, że obecnie jest bardzo słaba baza informatyczna w placówkach.  
Po to by dziennik elektroniczny w pełni zadziałał potrzebna jest pełna informatyzacja 
obiektów szkolnych.  
Był wykonany projekt podłączenia wszystkich klaso pracowni do systemu, zbudowane miały 
być duże bazy  
w placówkach szkolnych. Do bazy podłączona miała być każda pracownia, a nauczyciel 
posiadałby swój komputer częściowo przenośnie i stacjonarne. 
By pozyskać te komputery należało to  połączyć z  przekazaniem  sprzętu  informatycznego 
podopiecznym OPS spełniających kryterium dochodowe.  
Został napisany duży projekt przez firmę z Wrocławia i złożony.  
Poinformował,  że wstępnie aplikacja została przyjęta, nadmienił że nie wie czy odbył się 
konkurs dot. etapu końcowego. Nadmienił, że są dość odległe terminy jeżeli chodzi o decyzję 
o przyznaniu środków. 
Jednakże jest to dość kłopotliwe,  bo w tym temacie jest wysoki wkład własny. 
 
Radny Utracki dopytał, czy był to projekt składany przez ministerstwo, czy  Urząd 
Marszałkowski? Lokalnie czy w skali programów oświatowych? 
 
P.Krawczyk poinformował, że są to fundusze unijne, poddziałania 9.1.- 9.2. lub 9.3.Wniosek 
składany do Warszawy. 
 
Odpowiadając na drugie pytanie, poinformował że jednostki przedszkolne są autonomiczne. 
Każda placówka, dyrektor decyduje o przyjęciu dzieci. Pełną odpowiedzialność za przyjęcie 
dziecka ponosi dyrektor placówki  
z czego jest rozliczany. Każde przedszkole posiada regulamin przyjęć, wyciąg z regulaminu 
wywieszany jest na tablicy ogłoszeń. Regulamin opiniowany jest przez radę rodziców każdej 
z placówki.  
 
Radny Przybył odwołał się do  szkoły podstawowej i utworzenia klas pierwszych, 
poinformował że docierają do niego sygnały iż nauczyciele są przestraszeni powstaniem 30 
osobowych klas pierwszych. Zapytał, czy to prawda? 
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Przewodnicząca sprecyzowała powyższe pytanie, poinformowała że wpłynęły informację od 
rodziców  
o utworzeniu w przyszłym roku szkolnym trzech  klas pierwszych o dużej liczbie dzieci w 
oddziale. 
 
Pan Krawczyk poinformował, że w przekazanej prognozie organizacyjnej  są przedstawione 
liczby uczni  
i oddziałów w jednostkach oświatowych(załącznik nr 3 niniejszego protokołu). 
Dodał, że pozostaje kwestia decyzji. Można zadecydować o oddziałach o małej liczebności, 
co jest z korzyścią dla ucznia i nauczyciela. Pozostaje  ze świadomość  poniesienia większych 
kosztów. Funkcjonowanie jednego oddziału w ciągu roku to jest ponad 100 tys. zł.  
 
Przewodnicząca komisji zapytała czy dyrektor orientuje się ilu uczni klas pierwszych będzie 
powtarzać klasę? 
 
P.Krawczyk podpowiedział, że zero, może się mylić ale są to incydentalne sytuacje w 
nauczaniu początkowym poparte zgodą rodziców. 
 
Zapytała, czy rada rodziców ma wpływ na ilość utworzonych klas? 
 
P. Krawczyk poinformował, że decyduje o tym Burmistrz poprzez przyznanie środków. 
 
Przewodnicząca poinformowała, że według niej należy oszczędzać, ale nie kosztem nauki i 
dzieci.  
Warto przemyśleć temat związany z utworzeniem czterech klas. 
 
Radna Konieczna dodała, że prawdopodobnie do klas pierwszych zostaną zapisane 
sześciolatki, co spowoduje wzrost liczby dzieci w klasach.  
 
Dyrektor Krawczyk poinformował, że z informacji jakie posiada jeszcze żadne dziecko w 
wieku sześciu lat nie zostało zapisane do szkoły. 
 
Przewodnicząca komisji poprosiła o podanie do kiedy informację muszą wpłynąć i kiedy 
konkretną decyzję należy podjąć. 
 
P.Krawczyk powiedział, że ostateczna decyzja należy do rodziców, obowiązkiem  gminy jest 
to uprawnienie spełnić. 
 
Przewodnicząca zapytała, czy jest możliwość-  gdyby sytuacja uległa zmianie, utworzyć 
kolejną klasę? 
 
P. Krawczyk poinformował, że tak, jest to decyzja Burmistrza. 
 
Radny Przybył zapytał, jaka jest minimalna planowana ilość dzieci w klasie? 
 
P.Krawczyk wyjaśnił, że takich standardów nie ma.  
Poinformował,  że wszyscy by chcieli by warunki były jak najlepsze, a z tym  się wiąże 
liczebność klas. 
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Przypomniał, iż w zeszłym roku na  jednej z komisji były silne naciski w kierunku 
oszczędzania, a jedynym sposobem większej lub mniejszej oszczędności w szkołach jest 
liczba oddziałów. 
P.Krawczyk uważa, że jeżeli będą warunki lokale spełnione- co stanowi problem , nic nie stoi 
na przeszkodzie by tworzyć dodatkowy oddział.  
Dodał, że w roku szkolnym 2011-2012 będzie wykonane zadanie dotyczące adaptacji jednego 
poziomu, budynku gimnazjum, natomiast w tym roku nie ma w planie  przewidzianych na to 
środków. Przewidziany koszt to 300- 400 tys. zł. 
 
 
Radny Przybył zaproponował by na wstępie  liczba dzieci w klasach  była mała, później ilość 
uczni  można zwiększyć łącząc oddziały.. 
 
P.Krawczyk odpowiedział, że w tej sprawie rodzice zaprotestują, ponieważ nie będą chcieli 
przeżywać dwukrotnie stresu. Powiedział, że jeżeli wchodzimy z czterema oddziałami do 
szkoły to zejście na trzy oddziały wiąże się z bitwą z rodzicami. Nadmienił, że z 
doświadczenia  wie jakie są walki związane z połączeniem oddziałów. 
 
P.Krawczyk zaproponował, że jeżeli liczba uczni będzie w granicach 80 – stworzyć trzy 
oddziały, ponieważ  przemawia za tym rozsądek-chodzi o koszty, 110 tys. na jeden oddział.  
 
Radny Przybył nawiązał do nauczania indywidualnego, zapytał czy wiadomo ile osób będzie 
miało takie nauczanie? 
 
P.Krawczyk odpowiedział, że dopiero będzie wiadomo po pierwszym września, ponieważ 
decyzji wydawanych na cały cykl kształcenia jest bardzo niewiele. Zwykle takie decyzje 
spływają do października, a nawet listopada.  
Poinformował, że w całej Polsce jest to wielki problem ponieważ  decyzje dot. nauczania  
indywidualnego podejmowane są często przy błahych powodach i jest o nie walka. 
Natomiast szkoła przeznacza średnio 10 godz. na zajęcia  indywidualne, takich uczni jest 
ponad 20- jest to dziesięć etatów pedagogicznych. Jeden etat w ciągu roku to granice 70tys. 
zł. 
 
Przewodnicząca komisji wspomniała iż  że było powiedziane, że oszczędności  z tytułu 
jednego oddziału mniej wynoszą  ok. 100 tys. Zapytała czy oszczędzamy na etacie 
nauczycielskim? 
 
P. Krawczyk wyjaśnił że mówił o średnim etacie, niekoniecznie w klasie pierwszej. Później 
dzieci przechodzą do klasy dalszej. W klasach pierwszych godzin nauczania jest mniej, 
natomiast w przypadku gimnazjum jest średnio 33-34 godz. Są to prawie dwa etaty 
pedagogiczne. 
 
Przewodnicząca Wodara zapytała, jak to wygląda w szkole podstawowej? 
 
Na co p. Krawczyk odpowiedział, że jest to etat  i troszkę.  
 
Zapytała, czy jest redukcja etatu jeżeli będzie o jedną klasę mniej? 
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P. Krawczyk poinformował, że nie.  
Dodał, że w przyszłym roku prawdopodobnie będzie taka sytuacja, że będą trzy oddziały 
więcej w nauczaniu zintegrowanym i będzie potrzeba pomocy nauczycieli z przedszkoli. 
 
Radna Konieczna zapytała, czy ze względu na sześciolatki jest możliwość zrobienia filii 
szkoły w przedszkolu? 
 

P.Krawczyk powiedział, że filia uchwałą rady może być powołana, z tym że  jest to bardzo 
ryzykowne przedsięwzięcie. 
 
Przewodnicząca komisji stwierdziła, że nie jest to zły pomysł, ponieważ budynek przedszkola 
jest dostosowany dla małych dzieci. Warto temat przemyśleć. 
 
P. Krawczyk powiedział, że na takie decyzje jest już za późno. Natomiast jeżeli nie miał by 
być to punkt filialny tylko część szkoły to można temat przemyśleć.  
 
Radny Utracki zapytał, czy jest już zatwierdzona decyzja odnośnie miejsca , które zostanie 
przystosowane dla dzieci.- piętro gdzie znajduje się ZEAS. 
Zapytał, czy rozważano przystosowanie pomieszczeń strychowych w SP1?  
 

P. Krawczyk poinformował, że przystosowany ma być dół budynku dla klas 1-3, natomiast 
drugie piętro dla gimnazjum z oddzielnym wejściem. 
Jeżeli chodzi o strych SP1 to koszty jego adoptacji  byłyby bardzo wysokie.  
 

Radny Utracki zapytał, czy po okresie pięciu lat od wykonanej termomodernizacji budynków 
oświatowych będzie możliwość wydzierżawienia wspomnianego piętra?  
Czy w  związku z niżem demograficznym lepiej nie przystosowywać wspomnianego piętra  
dla sześciolatków, pozostawić budynek w postaci niezmienionej by w przyszłości była 
możliwość wydzierżawienia?  
 

P.Krawczyk poinformował, że pomysł jest dobry jak każdy który rzuca światło na przyszłość, 
natomiast należy pamiętać iż  należy stworzyć warunki dla dzieci klas 1-3. Najlepszym 
sposobem rozwiązania problemu jest lokalizacja nauczania początkowego w tym budynku. 
 

Radny Utracki nadmienił, że wspomniany budynek nie ma zaplecza pod kątem boiska, 
przestrzeni gdzie w tym okresie nauka powiązana jest z zabawą i odpoczynekiem. 
Zaproponował umieszczenie w tym budynku oddziałów 4-6. 
Zapytał, czy obecna SP1 przystosowana jest dla sześciolatków, czy też musiałaby przejść 
reorganizację? 
 

Na co p. Krawczyk odpowiedział, że należałoby wtedy zrobić to samo co planowane jest w 
budynku przy ZEAS. 
 

Z powodu wyczerpania tematów Przewodnicząca komisji Agnieszko Wodara zamknęła 
posiedzenie komisji. 
 
Protokółowała:                                                               Przewodnicząca Komisji Oświaty… 
 
M.Szewczyńska                                                                      (-) Agnieszka Wodara                                                           


